
ZAPISNIK 

 
trinaestog sastanka Upravnog Odbora HMD-a održanog 19.11. 2008. godine u DHMZ-u, s 
početkom u 15 sati. 
 
Nazočni:  
Upravni odbor:  
Alica Bajić, Zvonko Žibrat, Davor Nikolić, Maja Telišman Prtenjak,  
 
Nadzorni odbor: Antun Marki, Ivan Ljuština 
Sud časti: - 
 
Ispričani: Duško Kraljev, Marjana Gajić Čapka, Višnja Vučetić, Sonja Vidič 
 
 
 
Dnevni red: 
 
1. Prihvaćanje zapisnika sa prošlog sastanka UO HMD 
2. Aktivnosti između dvije sjednice 
3. Izvještaj o stanju financija 
4. Članstvo (iskaznice, članarine i dr.) 
5. Hrvatski meteorološki časopis - stanje 
6. Europsko meteorološko društvo - novosti 
7. Razno 
 
Ad.1 
 
Sastanak je otvorila predsjednica Društva Alica Bajić i predložila dnevni red na koji nije bilo 
primjedbi. Što se tiče zapisnika prošle sjednice UO, Alica Bajić je rekla da je na inicijativu o 
popularnim predavanjima stiglo tri odgovora, i to u smislu da su za njih zainteresirani, ali niti 
jedan sa prijedlogom za predavanje, osim Višnje i Marka Vučetića. Zaključeno je da će se ipak 
pokušati nastaviti s tom inicijativom, jer bi to bila vrlo dobra aktivnost društva.  
Nadalje, u vezi stava prema udruzi Crometeo i sličnima, što je prema prošlom zapisniku trebala 
napisati Sonja Vidič, dobijena je informacija da ona nema vremena to napisati, pa se predlaže da 
taj tekst sroči Alen Sajko.  
Što se tiče prostora za društvo, Zvonko Žibrat kaže da je u 2008. godini rješavano davanje 
prostora raznim društvima od strane grada Zagreba koji su molbu predali 2006. godine. On će i 
dalje pratiti tu situaciju i po potrebi izvještavati UO. Jedno od rješenja je dobivanje prostora u 
novoj zgradi DHMZ-a. Zadužuje se Davor Nikolić da napiše dopis DHMZ-u, u kojem bi 
predložio da se prilikom izgradnje nove zgrade DHMZ-a predvidi i prostor za HMD.  
U vezi opremanja društva Žibrat predlaže da se nabavi jedan laptop i printer, što je UO prihvatio, 
i zadužio ga da prikupi podatke i predloži oprema koja bi se kupila. 
Uz ovu raspravu, prihvaća se zapisnik prošle sjednice UO. 
 
Ad.2 
 
Društvo je učestvovalo u obilježavanju Svjetskog meteorološkog dana. Članovi društva su se 
povremeno pojavljivali u medijima, posebno u emisiji Dan za danom u kojoj su se vodili 
razgovori uglavnom o klimi i klimatskim promjenama, ali i o drugim temama vezanim uz 
meteorologiju. U razdoblju između dvije sjednice društvo je organiziralo dva izleta, jedan u Split 
i okolicu u proljeće, i jedan u Ogulin, u jesen. Članice društva Kornelija Špoler Čanić i Dubravka 
Rasol su se javljali na natječaje za dodjelu donacija za projekt popularizacije meteorologije «Mala 
meteorološka radionica». Natječaji su raspisani od strane Ministarstva znanosti, obrazovanja i 
športa, Merkatora, Raiffeisen banke, Volksbanke. Do sada su stigli samo negativni odgovori.  



 
Ad.3  
 
Blagajnik društva podnio je financijski izvještaj u kojem stoji da društvo raspolaže sa 116 887 
kuna. Od tog iznosa utrošiti će se oko 40 000 kuna za HMČ broj 42.  
 
Ad. 4 
 
Što se tiče članarina Zvonko Žibrat informira da za 2006. godinu članarinu nisu platili, ni nakon 
ponovljenih obavijesti članovi Branko Cividini, Davor Samošćanec, Goran Gašparac, Ognjen 
Feist, te je zaključeno da ih se, sukladno Statutu Društva, briše iz evidencije članstva.  
Stigle su i dvije molbe za prijem u članstvo. Molbu je podnijela Danijela Orlić, administrativni 
tehničar iz Pule (preporuka Ljuština), te Hrvoje Kosanović, učenik iz Karlovca. Obje su molbe 
riješene pozitivno, pa ih treba obavijestiti i zamoliti da napišu kratki životopis i razloge zbog 
kojih žele biti članovi društva. Zadužuje se tajnik društva za pokretanje procedure. 
Što se tiče članske iskaznice, raspravljano je o izgledu i sadržaju iskaznice, te se zadužuje Žibrat 
da pripremi prijedlog i financijsku konstrukciju izrade novih iskaznica.  
 
Ad.5 
 
Što se tiče HMČ, izašao je broj 43 za 2008. godinu, dok je 42 u pripremi. Za njega postoje 4 rada, 
kao i izvjestan broj standardnih priloga, pa urednica Vesna Đuričić predlaže njegovo izlaženje. 
Financirati će se iz sredstava MZOŠ i Društva. UO prihvaća prijedlog da se troškovi tiskanja 
HMČ-a pokriju iz stavaka prihoda Društva, budući da nema dovoljno sredstava dobivenih 
namjenski za Časopis od strane MZOŠ-a. 
 
Ad.6 
 
Za novog predsjednika Europskog meteorološkog društva izabran je dr. Fritz Neuwirth. Osnovan 
je jedan novi komitet, za komunikaciju između društava. Na kalendaru koji je izašao u izdanju 
EMS i DWD nalazi se tekst o buri koji je napisala Alica Bajić. 
 
Ad.7 
 
Društvo je dobilo na poklon tri knjige od strane DHMZ-a «Naputak za opažanja i mjerenja na 
glavnim meteorološkim postajama». 
 
Ivan Ljuština predlaže da se sljedeći izlet Društva organizira u Istru, i to na jug Istre. Posjetila bi 
se zrakoplovna služba u Puli, Brioni, Labin, Gračišće. Ankica Stojanović predlaže izlet na Mljet. 
Davor Nikolić predlaže izlet u Čazmu, Garešnicu i Grubišno Polje, te jedan izlet u Zagreb i 
Zagorje.  
Tajnik društva je predložio da se omogući predsjedniku i tajniku društva plaćanje roba i usluga te 
podizanje novca na bankomatima Zagrebačke banke karticama izdanim na ime društva od te 
banke. Zaključeno je da će se to prihvatiti nakon što se donese Pravilnik o korištenju kartica. 
Web stranica Društva je u izradi, te treba osmisliti naslovnu stranicu i sadržaj. Za to se zadužuju 
svi članovi UO u smislu davanja prijedloga.  
Alica Bajić podsjeća da u ožujku 2009. ističe mandat sadašnjim članovima UO, pa treba 
predložiti nove članove, poglavito predsjednika, tajnika i blagajnika. Zaključeno je da se treba 
okrenuti mlađim snagama.  
 
Sastanak je završio u 17:00 sati. 
Zapisničar 
 
Davor Nikolić 


